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Närvarande           

Ledamöter Annika Östman Wernerson, rektor, ordförande (t o m § 12) 
Marie Arsenian-Henriksson, vicerektor för forskning    
Ewa Ehrenborg, vicerektor för utbildning 
Sten Linnarsson, dekan KI Solna 
Anna Norrby-Teglund, lärarrepresentant        
Carl Johan Sundberg, dekan KI Nord  
Matti Sällberg, dekan KI Syd 
Catharina Larsson, lärarrepresentant  
Mikael Karlsson, lärarrepresentant      
Vega Strindlund, studentrepresentant, OF 
Daniel Söderberg, studentrepresentant, MF 
 

Övriga Martin Bergö, prorektor (ordförande § 13) 
Marie-Louice Isacson, bitr universitetsdirektör, huvudföredragande 
Karin Schmekel, enhetschef 
Veronika Sundström, universitetsdirektör 
Magnus Ericson, samordnare, sekreterare 
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Eva Gunnarsson, controller, § 5 
Nataljia Buza Vidas, samordnare, § 8 
Anna Humble, direktör, § 9 
 
Robert Harris, vicerektor för forskarutbildning 
Elin Törnqvist, studentrepresentant, MF 
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§ 1  
Sammanträdets öppnande 

Annika Östman Wernerson öppnar terminens sista sammanträde och hälsar alla välkomna. 
Annika informerar om att hon behöver delta i en annan aktivitet senare under dagen. När 
hon lämnar sammanträdet ersätter prorektor Martin Bergö henne som ordförande. 
 

§ 2  
Justering av dagens protokoll 

Matti Sällberg utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 
 

§ 3  
Godkännande av föredragningslistan 

En övrig/tillkommande fråga föreslås (paragraf 13), varmed föredragningslistan godkänns 
 

§ 4  
Anmälan av    

a) Protokoll från sammanträde i fakultetsnämnden (FN) 2024-11-25 
b) Protokoll från sammanträde i kommittén för utbildning på grundnivå och avancerad nivå 

(KU) 2024-11-13 
c) Rektors beslut om ekonomiskt stöd till EU-finansierade forskningsprojekt, dnr 1-

953/2024 
d) Rektors beslut om ny meritportfölj för lärare och forskare vid KI, dnr 1-662/2023   
e) Rektors beslut om inrättande av en grupp för strategisk kompetensförsörjning vid KI, 

dnr 1-912/2024  
f) Länk  till information om samverkan med Region Stockholm inkl sammanträdesprotokoll 

från ledningsgruppen KI-Region Stockholm, forskningsrådet och utbildningsrådet 
g) Länk  till samlingssida med svar från KI på remisser 

h) Fakultetsnämndens ”ärendelista” 2024 (internt arbetsmaterial, uppdateras fortlöpande) 
 

Catharina Larsson kommenterar den nya meritportföljen och uppmärksammar fakultets-
nämnden på hur den sökande ska ange författare för sina publikationer. Nämnden 
diskuterar frågan och ber henne lämna ett skriftligt underlag för handläggning. Därefter 
läggs anmälningsärendena till handlingarna. 
 
 

§ 5  
Fördelning av 2024 års avkastning ur stiftelsen Gustav och Tyra Svenssons 
minne (dnr 1-1110/2024) 
Eva Gunnarsson informerar i ärendet. Fakultetsnämnden beslutar årligen om hur 
avkastningen ska fördelas. 

Fakultetsnämnden beslutar  

att  2024 års avkastning från Stiftelsen Gustaf och Tyra Svensson minne på 23 mnkr 
  fördelas mellan kommittén för forskning (KF) och kommittén för utbildning på  
  forskarnivå (KFU) med 18 mnkr till KF och 5 mnkr till KFU, samt  

att  förklara paragrafen omedelbart justerad. 
 
 

 

 

https://ki.se/samverkan/samverkansorganisation-ki-region-stockholm
https://ki.se/om-ki/organisation-och-ledning/konsistorium/ki-som-remissinstans
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§ 6  
Arbetsgrupp för genomförande av en översyn av prestationsbaserad 
fördelningsmodell för forskningsanslaget (dnr 1-1134/2024) 

Karin Schmekel informerar i ärendet och uppdraget till fakultetsnämnden från rektor  
(dnr 1-940/2024) att genomföra översynen. Resultaten från översynen och eventuellt 
förslag till ny modell ska presenteras för rektor senast i juni 2025. Vid sammanträdet den  
25 november 2024 diskuterade fakultetsnämnden ett förslag till arbetsgrupp och former 
för arbetet. 

Arbetsgruppen ska regelbundet stämma av arbetet i fakultetsnämnden och presentera 
förslag till redovisning för beslut vid nämndens sammanträde den 18 juni 2025. Arbets-
gruppen kommer att ledas av prorektor och expertis inom GVS och KIB ska ingå. Diskussion 
följer. Bland annat framförs vikten av att få med ett kliniskt perspektiv i beredningen 
inbegripet kunskapen om samverkansorganisationen KI-Region Stockholm. Karin svarar att 
det ska tas omhand. 

Fakultetsnämnden beslutar  
att  utse följande ledamöter i fakultetsnämnden till arbetsgruppen:  
 - Lärarrepresentant Mikael Karlsson  
 - Vicerektor för forskning  
 - Vicerektor för forskarutbildning  
 - Dekan för institutionsgrupp Syd  
 - Dekan för institutionsgrupp Solna  
att  förklara beslutet omedelbart justerat.   
 
 

§ 7  
Aktuell information från studentkårerna         

Vega Strindlund och Daniel Söderberg informerar i aktuella frågor inbegripet val av nya 
styrelser för studentkårerna och utseende av nästa års studentrepresentanter i olika organ 
inom KI. Vega Strindlund, Daniel Söderberg och Elin Törnqvist lämnar fakultetsnämnden vid 
årsskiftet. Studentrepresentanterna tackar för det gångna året. Annika Östman Wernerson 
tackar Vega, Daniel och Elin för deras engagemang för KI och fakultetsnämnden.  
 

§ 8  
Vetenskapsrådets nationella utvärdering av medicinska och farmaceutiska 
grundvetenskaper 

Inledningsvis informerar Martin Bergö om bakgrunden. Därefter informerar Nataljia Buza 
Vidas närmare om Vetenskapsrådets (VR) utvärdering av medicinska och farmaceutiska 
grundvetenskaper. I korthet är syftet att ge en nationell bild av forskningens vetenskapliga 
kvalitet och betydelse, främja utveckling av svensk forskning, samt ge en grund för 
kvalitetsutvecklande åtgärder som vidtas av lärosäten, regering och finansiärer.  
Under hösten 2024 har aktuella lärosäten, däribland KI, lämnat in underlag till VR för 
granskning av en internationell expertpanel. VR planerar att ha en utvärderingsrapport klar 
senast i april 2025. KI har lämnat in 147 publikationer och 15 fallstudier till Vetenskapsrådet i 
enlighet med de kriterier VR fastställt. Arbetet inom KI har bedrivits inom en styrgrupp och 
en arbetsgrupp samt inte minst med god medverkan från ett antal forskare. 
Fakultetsnämnden diskuterar hur KI på ett systematiskt sätt kan använda och kommunicera 
de olika underlag som utarbetats och sammanställts.  
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§ 9  
Förankring i frågor om klinisk utbildning och forskning kopplade till Karolinska 
Institutets samarbete med hälso- och sjukvården 

Anna Humble gör en tillbakablick över arbetet under året och nämner bland annat att Maria 
Eriksdotter nu är rektorsråd för KI:s samarbetet med hälso- och sjukvården. I uppdraget 
ingår att vidareutveckla det interna och externa arbetet inom området. Anna informerar 
också om några kommande aktiviteter där ett exempel är konferensen InFuturum vilken 
nästa år äger rum i Stockholm, den 27–28 november. 

I forsknings- och innovationspropositionen finns förslag till ändring i högskolelagens  
3 kap. 8 §. Förslaget innebär att en högskola får besluta att en anställning vid högskolan ska 
vara förenad med en anställning utanför högskolan. Krav att det gäller vissa anställningar 
som lärare, professorer och lektorer, samt att en anställning endast kan förenas med en 
anställning som specialistläkare, tandläkare eller med annan anställning vid en sjukvårds-
enhet som är upplåten för medicinsk utbildning och forskning tas bort ur lagstiftningen. 
Fakultetsnämnden diskuterar förslaget och att nuvarande korrelerande lagstiftning på 
hälso- och sjukvårdens område om sakkunnigprövning av specialistläkare som anställs vid 
enheter i vården där det bedrivs läkarutbildning och forskning som en följd också kommer 
att tas bort. Nämnden bedömer att det är problematiskt bland annat ur ett kvalitets-
perspektiv. Förslag framförs att ta fram en överskådlig och enkel beskrivning av konse-
kvenserna av lagförslaget. 

 
 

§ 10  
Planering inför fakultetsnämndens strategidiskussion på eftermiddagen den  
19 februari 2025 

Annika Östman Wernerson informerar om förslaget till program. En punkt föreslås bli en 
uppföljning av fakultetsnämndens diskussioner på internatet i september 2024. En annan 
punkt föreslås bli en diskussion om KI:s sammanhållna system för forskningsintegritet/etik i 
ljuset av tidigare KI-interna utredningar samt en aktuell remiss med förslag till ny lag om 
forskningsetiska krav på och etikprövning av forskning som avser människor. Fakultets-
nämnden diskuterar forskningsintegritet/etik och vilka frågor som kan inkluderas. Nämnden 
tillstyrker förslaget till program.  
      

§ 11  
Aktuell information från ordförande och övriga ledamöter samt i aktuella 
pressfrågor 

Annika Östman Wernerson informerar i olika aktuella ledningsfrågor. 
 

§ 12  
Villkor för postdoktorer vid Karolinska Institutet 

Marie Arsenian-Henriksson informerar om bakgrunden. Frågan lyfts i fakultetsnämnden på 
förslag av henne och Robert Harris. En anställning som postdoktor är en tidsbegränsad 
meriteringsanställning med huvudinriktning mot forskning som ett första karriärsteg efter 
disputationen. Det finns också postdoktorer med externa stipendier och Marie lyfter 
särskilt den gruppens situation. Hon nämner också att vid KI finns de båda organisationerna 
KI Postdoc Association (KIPA) och Junior Faculty (JF). Marie lyfter några frågor för dagens 
diskussion. En fråga är hur postdoktorer vid KI tas omhand och vilket stöd de får, om KI kan 
göra mer.  
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Fakultetsnämnden diskuterar frågan ur olika perspektiv, även i ljuset av KI:s befintliga 
strukturer såsom chefsansvar och organisation med arbetsmiljöarbete enligt arbetsmiljö-
lagen. Annika Östman Wernerson föreslår en fortsatt diskussion och planering i fakultets-
nämndens arbetsutskott (FN-AU). 

 

§ 13  
Övrig fråga; information om forsknings- och innovationspropositionen 

Karin Schmekel informerar om några av de punkter som har störst betydelse för KI i 
propositionen vilken publicerades i slutet av förra veckan.  

Regeringen har i propositionen fokus på excellens och hög kvalitet, att prioriteringar krävs 
och att man vill bygga starka forskningsmiljöer och stärka starka forskningsområden. Vidare 
har propositionens förslag tyngdpunkt i tekniksatsningar. Regeringen kommer att konkur-
rensutsätta forskningsanslagen i högre utsträckning, bland annat genom att premiera 
lärosäten som bygger karriärvägar (biträdande lektorer). Vidare kommer SFO-miljöerna 
utvärderas och nya SFO:er utlysas. VR kommer att få kraftig förstärkning för finansiering av 
fri och banbrytande forskning. SciLifeLab får tillskott av fria medel. En lång rad Life Science-
satsningar, inkl AI och vårdnära forskning finns också. Vidare berörs lärosätessammanslag-
ningar, akademisk frihet och administrationslättnader. 

Fakultetsnämnden diskuterar bland annat frågan om strategiska forskningsområden.  

Avslutningsvis säger Karin att nämnden kommer att få del av PPT-bilderna från dagens 
presentation samt en länk till propositionen i dess helhet. 

 
 
Martin Bergö avslutar dagens sammanträde och tillönskar alla en god jul och gott nytt år. 

 

Vid protokollet 

Magnus Ericson 
 
 

Justeras (paragraf 1–12) Justeras (paragraf 13) Justeras  
  

Annika Östman Wernerson  Martin Bergö Matti Sällberg 

 




